
Pertunmaa	valtuuskunta			 	 	 Pöytäkirja		

Kesäkokous	2024	

Aika:		 perjantai	28.6.	klo	18-20	
Paikka:		 Jokitupa,	Virastokuja	1,	Pertunmaa	
Läsnä:	 Hölttä	Pekka,	Karhu	Sami,	Latvanen	Silja,	Latvanen-Nieminen	Elina,	Montin	Kaija,	
	 Niskanen	Hannu,	Pitkälä	Aulis,	Savolainen	Kauko,	Syvälahti	Jorma	ja	Uotila	Kari.		
	 Pertunmaan	kunnasta	Liukkonen	Jari,	Ruotsalainen	Leena	ja	Räisänen	Annukka	

1.	Kokouksen	avaus	
Valtuuskunnan	puheenjohtaja	toivotti	kaikki	tervetulleeksi.	Pertunmaan	kunta	tarjosi	
ukrainalaisten	valmistamaa	borchkeittoa,	valkosipulileipää	ja	hunajakakkua.	Kokous	alkoi	
herkuilla.	

2.	Edellisen,	26.3.2023	kokouksen	pöytäkirjan	hyväksyminen	
Hyväksyttiin	edellisen	kokouksen	pöytäkirja.	

3.	Kuntaliitos	etenee,	tunnelmat	ja	valmistelu	
Pertunmaan	ja	Mäntyharjun	kunnanvaltuustot	hyväksyivät	kuntaliitoksen	13.5.24	
kokouksissa.	Valtioneuvosto	vahvisti	liitoksen	6.6.24	ja	päätti	yhdistymisavustuksesta	5,5	M€.	
Vahvistuksen	jälkeen	kuntaliitos	valmistelut	ovat	lähteneet	täysillä	käyntiin.	Molempien	
kuntien	haasteellisessa	taloustilanteessa	on	sovitettava	yhteen	toimintoja,	harmonisoitava	
yhdenvertaisuuden	periaatteella	ja	samalla	säästettävä	käyttötalouden	kustannuksia.	
Keskeisiä	valmisteluja:	1.	talousarvion	2025	valmistelu,	2.	henkilöstö,	3.	sopimukset,	4.	ict,	5.	
päätöksenteko	ja	aikataulu,	6.	erilaista	sälää.	Yhdistymishallitus	kokoontui	ensimmäisen	
kerran	27.6.24.	Päätösasiana	äänestysalueiden	vahvistaminen:	Mäntyharju	ja	Pertunmaa.	
Tunnelmat	valmistelussa	ovat	asialliset.		

4.	Muuta	ajankohtaista;	Kuortti,	aurinkovoimala	
Kuortin	aurinkovoimalan	kaava	on	valmis.	Vuokrasopimus	on	allekirjoitettu	Solarigo	Oy:n	
kanssa.	TEM	ei	myöntänyt	investointiavustusta.	Peruste:	ei	uutuusarvoa.	Päätöstä	odotettiin	
1,5	vuotta.	Avustuksen	puutteen	vuoksi	aurinkovoimala	pienenee	hieman.	Alkuperäinen	
suunnitelma	13	MWp.	Näillä	näkymin	keväällä	2025	alkaa	8-9	MWp	aurinkovoimalan	
rakentaminen.	
Ely:ltä	haettiin	16	000	euroa	avustusta	Kuortin	liittymien	kunnostamiseen	ja	valaistuksen	
parantamiseen.	Ely	hylkäsi	hakemuksen.	Omarahoitusosuus	oli	kunnossa:	kunta	ja	
Osuuskauppa	Suur-Savo.	Jotkut	EU-maat	rakentavat	kaupunginosia,	siltoja	ja	ym.	infraa.	
Suomessa	ei	hyväksytä	16	000	euron	avustushakemusta.	Mitä	tästä	voi	tulkita?	

5.	Pertunmaa	valtuuskunnan	asema	ja	jatko	uudessa	Mäntyharjun	kunnassa	
Pertunmaa-valtuuskunta	on	tärkeä	ja	merkittävä	toimija.	Valtuuskunnan	jäsenet	vievät	
verkostoihin	tietoa	Pertunmaasta.	Valtuuskunnan	jäseniä	on	ollut	eri	työryhmissä	mm.	
Kuortti-hankkeessa,	eri	lehtijuttujen	kirjoittamisessa,	historiapolussa	ja	Pertuntorin	
tapaamisissa	yhdessä	kunnan	valtuutettujen	kanssa.	
Sysmässä	järjestettiin	vastaavien	ryhmien	kesäseminaari.	Seminaariin	osallistuivat	Silja	
Latvanen	ja	Markus	Montin.	Sysmän	ja	Pertunmaan	lisäksi	mukana	Joutsa	ja	Hartola.	Samaa	



ryhmien	pohdintaa	muissakin	kunnissa	olemassaolon	perusteista	ja	tehtävistä.	Keskustelussa	
nousi	esiin	Pertunmaa-valtuuskunnan	toiminta.	Muuta	kunnat	pitivät	hienona	mm.	
Pertuntorin	asukastapaamisia,	jossa	valtuuskunta	on	mukana.	
Vilkkaan	keskustelun	päätteeksi	sovittiin	pienestä	työryhmästä,	joka	tapaa	Mäntyharjun	
kausiasukasyhdistyksen	jäseniä.	Yhdessä	mahdollisesti	löydetään	uuden	Mäntyharjun	kunnan	
yhteistyömalli,	toimintaperiaatteet	ja	yhteinen	ymmärrys.	

6.	Mikkelin	seudun	kausiasukasvaltuuskunta	–	kuulumiset	ja	jatko	
Etelä-Savon	kausiasukasvaltuuskunnassa	on	kaksi	edustajaa	Pertunmaalta:	Aulis	Pitkänen	ja	
Sami	Karhu.	Aulis	on	valtuuskunnan	puheenjohtaja	ja	molemmat	ovat	osallistuneet	aktiivisesti	
valtuuskunnan	toimintaan.	Toiveena	on,	että	uuden	Mäntyharjun	kunnan	alueelta	myös	
Pertunmaalta	on	jäseniä.	
Aki	Kauranen,	Juho	Järvenpää	ja	Leena	Ruotsalainen	käyvät	yhdessä	tilannetta	läpi.	Sovittiin,	
että	asiaan	palataan	kun	em.	tapaaminen	on	järjestetty.	Pertunmaa	valtuuskunta	ehdottaa,	
että	Pertunmaan	kaksi	edustajaa	jatkavat	toimintakauden	loppuun.	

7.	Pertunmaan	kesä,	valtuuskunnan	toripäivät	20.7.	ja	27.7	
Pertunmaan	kesässä	on	paljon	tapahtumia.	Pertunmaa-valtuuskunnan	ja	Pertunmaan	
kunnanvaltuuston	Pertuntori-päivät	ovat	20.7	ja	27.7.24.	Tavoitteena	on	keskustella	
asukkaiden	kanssa	ajankohtaisista	asioista.	Tehtävänä	on	koota	asukkaiden	kolme	tärkeintä	
asiaa,	jonka	he	toivovat	säilyvän	tai	kehittyvän	uudessa	Mäntyharjun	kunnassa.	
Valtuuskunnan	osallistuminen	on	luonnollisesti	vapaaehtoista.	

8.	Muut	asiat	
Seuraava	kokous	pidetään	loppuvuodesta.	Ajankohta	ilmoitetaan	myöhemmin.	

9.	Kokouksen	päättäminen	
Puheenjohtaja	Silja	Latvanen	kiitti	kokouksen	osallistujia	vilkkaasta	keskustelusta	ja	kuntaa	
ukrainalaisten	Vitan	ja	Tatjanan	valmistamista	ja	tarjoilemista	herkuista.	
Kokous	päätettiin	klo	20.08.	

Silja	Latvanen	 	 	 Leena	Ruotsalainen	
puheenjohtaja	 	 	 sihteeri	


